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Protokół Nr XX/16 
z  sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 29 stycznia 2016  r.                                                                                                                                                                                    
 
 

Przewodnicz ący Rady  Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 900 w sali konferencyjnej Ratusza, na 
Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady dwudziestej sesji Rady Miejskiej VII kadencji.           
Powitał serdecznie wszystkich radnych, Burmistrza, zaproszonych gości.   
 
Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych, co wobec ustawowego 
składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  

Lista obecności - stanowi załącznik Nr 1 
 

 Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Powołanie sekretarza sesji. 
3. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1/ zmian w budżecie gminy w roku 2016; 
2/ zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej w roku 2016; 
3/ zmiany uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku  
    budżetowego 2015; 
4/ zmiany uchwały w sprawie opłaty targowej;  
5/ zmiany uchwały w sprawie podatku od nieruchomości na rok 2016; 
6/ zmiany uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
    Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2016; 
7/ zmiany okresów użytkowania wieczystego gruntów stanowiących własność Gminy Bystrzyca   
    Kłodzka i będących w użytkowaniu wieczystym; 
8/ wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy; 
9/ określenia kryteriów uwzględnianych w postępowaniu rekrutacyjnym do szkół podstawowych i  
    gimnazjów prowadzonych przez Gminę Bystrzyca Kłodzka oraz określenia dokumentów  
    niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów; 
10/ zmiany uchwały w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz wysokości 
    stypendiów sportowych, nagród i wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe; 
11/ regulaminu korzystania z urządzeń do ćwiczeń Street Workout zlokalizowanego na terenie         
    Osiedla Szkolnego w Bystrzycy Kł; 
12/ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla północno-zachodniej  
    części obszaru miasta Bystrzyca Kłodzka i części obszaru wsi Stara Bystrzyca; 
13/ planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej na rok 2016; 
14/ przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2016-2021. 
4. Zatwierdzenie protokołu z sesji. 
5. Informacje Burmistrza. 
6. Zapytania radnych. 
7. Informacje Przewodniczącego Rady. 
8. Sprawy różne i wolne wnioski. 
9. Zamknięcie obrad.    
 
Przewodnicz ący Rady  oddał głos Komendantowi Komisariatu Policji w Bystrzycy Kłodzkiej Panu 
Krzysztofowi Jurczykowi, który podziękował za zaproszenie na sesję i za wsparcie finansowe w 
zakupie pojazdu służbowego. Wyjaśnił, że będzie opracowywana przez policję ogólnopolska mapa 
zagrożeń, w związku z tym, każda gmina musi wskazać najbardziej zagrożone obszary na swoim terenie 
i opisać jakie zagrożenia tam występują. Poprosił radnych, aby opracowali mapę zagrożeń dla miasta i 
gminy Bystrzyca Kłodzka.  
Burmistrz  zgłosiła wniosek aby z porządku obrad wykreślić ppkt.12 tj. uchwalenie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla północno-zachodniej części obszaru miasta Bystrzyca Kłodzka i 
części obszaru wsi Stara Bystrzyca. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym 15 głosami za 
jednogłośnie wniosek przyjęła. 
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Burmistrz – poinformowała, że z uwagi na zmiany i dopisanie pewnych rzeczy do miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego wymaga on ponownej procedury wystawienia go do publicznej 
debaty, stąd też uchwała będzie podejmowana w marcu lub kwietniu br. 
Burmistrz  zgłosiła wniosek aby  w ppkt. 12 porządku obrad uwzględnić projekt uchwały Rady Miejskiej 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Miastem Usti nad Orlici (Republika 
Czeska) a Gminą Bystrzyca Kłodzka (Rzeczpospolita Polska). Rada w obecności 15 radnych, w 
głosowaniu jawnym 15 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła. 

 
  Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  

Przewodnicz ący Rady  przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji” i zaproponował, 
aby funkcję sekretarza pełnił radny – Leszek Stróż. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 

Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnego Leszka Stróża w głosowaniu wzięło udział                            
15 radnych, za oddano 15 głosów, jednogłośnie.    
Przewodniczący Rady przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny być na 
piśmie.  
 
Ad. 3. Podj ęcie uchwał w sprawach.  
1/ Przewodnicz ący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2016. 
Burmistrz  – poinformowała, że ten projekt zwiększa dochody o ponad 20 tyś. zł, natomiast wewnątrz 
robimy większe przesunięcia. Te 20 tys. zł to subkonto dla pogorzelców, to jest ta kwota, która wpłynęła 
na to konto. Z MGOK wycofujemy ponad 900 tys. zł bo wiemy realnie jakie mogą to być koszty i 
zwiększamy na przebudowę drogi gminnej w Długopolu Zdroju. Ten projekt będzie zgłoszony do 
PROWU nabór trwa do 20-ego marca br. Po wizycie w poniedziałek w Agencji Restrukturyzacji i 
Modernizacji Rolnictwa dowiedzieliśmy się, że w pewnych województwach nabory na to zadanie zostały 
zakończone, pieniędzy jest pomiędzy 100 a 200 wniosków a wniosków jest zgłaszanych w granicach 
800 w województwie. Teraz pytanie jest takie kto te pieniądze otrzyma? Różnica pomiędzy poprzednim 
PROWEM a tym jest taka, że wtedy była tworzona lista rezerwowa. Powiedzmy, że 100 wniosków 
dostało środki po przetargu następne spod kreski były brane pod uwagę i otrzymywały pieniądze. Teraz 
niestety tak nie będzie. Do czasu zakończenia pierwszego rozdania wszyscy czekają i w momencie, 
kiedy są te oszczędności – będzie drugi nabór. To jest praktycznie kwestia dwóch lat, żeby powtórzył się 
ewentualnie drugi nabór z oszczędności. Także tutaj będziemy musieli lobbować nasze wnioski, bo nie 
tylko Długopole Zdrój, ale też Międzygórze ul. Sanatoryjna, również łącznik pomiędzy Pławnicą a Starym 
Waliszowem chcemy złożyć jako to zadanie do tego przedsięwzięcia, dlatego też i te kwoty pojawiają się 
przy tych drogach. Oczywiście dajemy tu 43 tys. zł na zakup busa dla MGOK w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Pomiędzy 11 a 14 lutego br. mamy Międzynarodowy Zimowy Zlot Turystów PTTK, możecie też wziąć 
Państwo udział w trasach turystycznych. Będziecie Państwo bardzo chętnie goszczeni. Będzie u nas tu 
gościło 300-350 osób z Polski, Czech i Słowacji stąd nasz wkład Gminy w kwocie 3 tys. zł. 
Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 27 stycznia 2016 
r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 
2016 z autopoprawką. (14 za, jednogłośnie) 
Mieczysław Kami ński – mówi, że Pani Skarbnik obiecała pewien materiał, który dotarł do nas późno, 
ale tutaj coś się nie zgadza. Prosiłbym aby Pani uzupełniła. Porównując plan zmian budżetu gminy i 
budżet gminy na rok 2016 a Wieloletnią Prognozę Finansową są różnice.  
Skarbnik – poinformowała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa była już po zmianach, miała 
autopoprawkę do budżetu a zmiany do budżetu były bez tej autopoprawki. To co państwo dostaliście w 
WPF uwzględniało tą autopoprawkę w zmianach budżetu. 
Mieczysław Kami ński – mówi, że dzisiaj najpierw uchwalamy zmianę budżetu z datą 29 stycznia 2016 
r. a za chwilę w drugiej kolejności WPF i w tym momencie to co Pani ma w WPF musi się zgadzać z tą 
uchwałą budżetową. Zgadzają się dochody, a nie zgadzają się wydatki i rozchody. Chcę usłyszeć które 
kwoty są właściwe. 
Skarbnik – w objaśnieniach są już zmiany naniesione i była pewna, że w tabelarycznej części też. 
Wszystko będzie z autopoprawką uwzględnione. Kwoty właściwe są, gdzie budżet po stronie wydatków 
zamyka się kwotą 62.718.295 zł a rozchody 120.317.376 zł.  
Mieczysław Kami ński – mówi, że często mamy taką sytuację, że przy zmianie budżetu pewne zadania 
znikają w jednym paragrafie i rozdziale a znajdują się w drugim. Zniknęło 80 tys. na płaskorzeźby a 
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znalazło się w innym paragrafie. Proszę powiedzieć czy to Pani zauważa te błędy i w związku z tym Pani 
przerzuca. Czy RIO każe poprawiać? 
Burmistrz  – mówi, że nikt nie każe poprawiać. Związane jest to z promocją gminy, a że promocja jest w 
MGOK dlatego też, zostaje to przeniesione do tego działu gdzie jest MGOK. 
Skarbnik – przypomniała, że te kwestie zostały już wyjaśnione na Komisji Budżetu i Finansów. 
Mieczysław Kami ński – mówi, że musi się upewnić. To jest sesja. Ma Pani przykład tej słynnej drogi. 
Najpierw wpisała Pani tę drogę na Pławnicę – drogi wewnętrzne, a teraz jest w dziale 010. 
Burmistrz  – mówi, że takiej zmiany wymaga PROW.   
 
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XX/167/16 
w sprawie zmian w bud żecie gminy na rok 2016 

  
  2/ Przewodnicz ący Rady - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2016-2027. 
Burmistrz  – poinformowała, że przed chwilą Pani Skarbnik wyjaśniła pewne rzeczy. Wszyscy wiemy, że 
WPF jest to nieodłącznym elementem budżetu i musi się to zgadzać.    
Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 27 stycznia 2016 
r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2016-2027. (14 za, jednogłośnie) 
Mieczysław Kami ński – mówi, że największa kwota została zdjęta na IV etap przebudowy MGOK wraz 
z zakupem wyposażenia. To ma być finansowane z programu operacyjnego dla województwa 
dolnośląskiego, wiec kiedy będzie nowe rozdanie, kiedy gmina złoży wniosek i do kiedy musi go złożyć i 
jaka jest szansa realizacji? 
Burmistrz  – mówi, że w IV kwartale 2016 r. jest nabór wniosków, stąd informacja, że zmienił się okres 
składania wniosków i stąd  kwota ok. 990 tys. została ściągnięta, bo te środki będziemy musieli 
zabezpieczyć w przyszłym roku. W lutym br. są inne nabory, stąd to porozumienie z Usti nad Orlici na 
miękkie projekty, w lutym składamy także wniosek odnośnie Strategii Rozwoju Gminy Bystrzyca 
Kłodzka. Są pewne zmiany w naborze wniosków. PROW składamy do prawie końca marca br. W 
sierpniu br. składamy strefę. Pewne zmiany nastąpiły stąd ta propozycja zmiany na sesji.    
 
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XX/168/16 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej G miny Bystrzyca Kłodzka  

na lata 2016-2027 
 

3/ Przewodnicz ący Rady - przedstawił projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia wykazu 
wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego 2015. 
Burmistrz  – poinformowała, że wdarł się czeski błąd. Jak informowaliśmy o wydatkach niewygasających 
to wielokrotnie mówiłam, że wydatki niewygasające mają być realizowane do końca czerwca następnego 
roku. I tak się jakoś niefortunnie złożyło, że Pani, która pisała później tą informację po sesji wpisała datę 
zawarcia umowy rok później czyli któregoś tam grudnia a to jest niemożliwe, aby wydatek niewygasający 
był do grudnia. Tak jak powiedziałam musi być do końca czerwca. Dlatego też tu była prośba naszego 
nadzoru, abyśmy to zmienili w związku z tym nie będą nam „usterkować” naszej uchwały. To samo 
pewnych błędów będzie dotyczyło następnej uchwały jeżeli chodzi o podatek.  
Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 27 stycznia 2016 
r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany uchwały o zmianie uchwały 
w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego 2015. (14 
za, jednogłośnie). 
Mieczysław Kami ński – pyta czy organ nadzoru to Regionalna Izba Obrachunkowa?  
 
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, podjęła:  
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Uchwał ę Nr XX/169/16 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków,  które  
nie wygasaj ą wraz z upływem roku bud żetowego 2015 

 
4/ Przewodnicz ący Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XVIII/142/15 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 23 listopada 2015 r. w sprawie opłaty targowej. 
Burmistrz  – poinformowała, że do projektu uchwały jest dołączony wniosek, który jest z Prokuratury 
Apelacyjnej, gdzie zostało stwierdzone, że nie określiliśmy terminu płatności opłaty targowej. Jest też 
przytoczony wyrok, dlatego też przychylamy się do tego wniosku i proponujemy Państwu wprowadzenie 
tej poprawki do naszej uchwały. 
Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 27 stycznia 2016 
r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/142/15 
Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 23 listopada 2015 r. w sprawie opłaty targowej.                        
(14 za, jednogłośnie) 
Mieczysław Kami ński – pyta skąd Prokuratura Apelacyjna we Wrocławiu wiedziała, że w naszej 
uchwale w sprawie opłaty targowej nie ma określonego terminu płatności. Czy ktoś może to musiał 
zgłosić. 
Burmistrz  – poinformowała, że prokuratura w ogóle od czasu do czasu pewne rzeczy bada, być może 
tak się stało, że przypadek tak sprawił. No chyba, że Pan Mieczysław zgłosił… 
Mieczysław Kami ński – odpowiedział, że takiego wniosku nie złożył. Nie ulega wątpliwości, że na 
pewno ktoś taki wniosek złożył. Mamy podpisaną umowę i ten pan tam pobiera. Czy pan pobierał tak jak 
mamy w uchwale zapisane czy inaczej? 
Skarbnik – uchwały w sprawie opłaty targowej od lat były w tej gminie podejmowane, od lat inkasent 
inkasował i wszystko było dobrze. Jak człowiek handlował na targowisku to tego dnia była od niego 
pobierana opłata handlowa, były przypadki, że jak ktoś stale handluje, to żeby w ramach „bonusa” miał 
opłatę miesięczną niższą niż te wielokrotności dniowe, to wtedy do jakiegoś dnia musiał zapłacić tą 
opłatę targową. Jestem sama zdumiona, że przez tyle lat nikogo nie zainteresowało, że w opłacie 
targowej czy parkingowej nie było określonego terminu płatności. To było tak oczywiste, że jak parkuję 
czy handluję to w danym dniu płacę, ale to widać musi być zapisane w uchwale. 
Mieczysław Kami ński – zapytał, czy opłatę targową uiszcza się w dniu handlowania na targowisku w 
momencie rozpoczęcia handlowania czy po handlowaniu. Istnieje szansa, że jak tej opłaty nie pobierze 
się z rana to później można już handlującego nie zastać. 
Burmistrz  – targowy ma określony czas pracy na targowisku. Jeżeli tylko ktoś rozlokuje się na 
stanowisku to do niego podchodzi i pobiera opłatę. Jeżeli jest to osoba, która ma umowę podpisaną na 
miesięczne korzystanie z targowiska to też wie, kto to jest i do 10-ego każdego miesiąca musi pobrać tą 
opłatę od takiej osoby. Tutaj absolutnie nic się złego nie dzieje. 
  
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XX/170/16 
w sprawie zmiany uchwały  Nr XVIII/142/15 Rady Miej skiej w Bystrzycy Kłodzkiej  

z dnia 23 listopada 2015 r. w sprawie opłaty targow ej 
 

5/ Przewodnicz ący Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały                            
Nr XVIII/144/15 z dnia 23 listopada 2015 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości. 
Burmistrz  – poinformowała, że w opisie tego podatku grunty pod wodami napisaliśmy, że są to grunty 
pod wodami powierzchniowymi i  płynącymi, jezior i zbiorników sztucznych od 1 ha powierzchni. 
Natomiast gdzieś nam umknął zapis „stojącymi i wodami powierzchniowymi” i stąd prośba, żeby to 
uzupełnić.  
Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 27 stycznia 2016 
r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany uchwały                            
Nr XVIII/144/15 z dnia 23 listopada 2015 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości. (14 za, jednogłośnie) 
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Mieczysław Kami ński – czy to również organ nadzoru nam „zausterkował” czy to Pani Skarbnik sama 
się zorientowała? 
Skarbnik – to moje panie zauważyły, że w załączniku jak przyjmowaliśmy stawki to było podkreślone, że 
tu się zmienił zapis i ma nowe brzmienie i w projekcie uchwały przeoczono te cztery słowa. 
Mieczysław Kami ński – mówi, że wody stojące jak są w Rudawie, w Wilkanowie i jak są tu stawy rybie, 
to wszystkie są to stojące wody powierzchniowe i za to jest 4,58 zł od hektara. A jakie łącznie dochody z 
tego źródła mamy? 
Skarbnik – niewielkie dochody. 
 
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XX/171/16 
w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/144/15 z dnia 23 listopada 2015 r. w sprawie  

określenia wysoko ści stawek podatku od nieruchomo ści 
 
 
6/ Przewodnicz ący Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 
2016 
Burmistrz  – poinformowała, że przedstawiono nowy zapis zmiany projektu uchwały. W Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, kiedy ona tylko powstała byli pracownicy Urzędu Miasta i 
Gminy. Obsługa tej komisji nie wymagała nakładów finansowych. Natomiast w chwili obecnej, kiedy są 
to osoby z zewnątrz, jest problem z pewnymi sprawami, dlatego też kiedy jedna osoba zrezygnowała z 
pracy w komisji powołujemy funkcję sekretarza komisji, czego do tej pory nie było. W zakresie 
obowiązków sekretarz będzie miał obsługę GKRPA i pisanie pism itp. W momencie oddania przychodni 
do zasobów szpitala GKRPA zajmowała dwa pomieszczenia a płacone było za jedno pomieszczenie. Z 
tych oszczędności, które się pojawiają przy wycofaniu tej jednej osoby podpisaliśmy w tej chwili umowę 
na dwa pomieszczenia. My jako urząd mamy podpisaną umowę z pocztą i w umowie jest tylko Urząd 
Miasta i Gminy w momencie, kiedy pojawia się pieczątka GKRPA są problemy z przyjmowaniem tych 
listów przez pocztę, stąd też odrębna stawka. To są najważniejsze zmiany.  
Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 27 stycznia 2016 
r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej o zmianie uchwały w sprawie Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 
2016 (7 za, przy 5 wstrzymujących się) 
Mieczysław Kami ński  – mówi, że nieporozumienie na komisji wynikło z tego, że radni nie otrzymali 
załącznika nr 1 do uchwały. Pocztą elektroniczną został przesłany sam projekt uchwały bez załącznika 
nr 1. Na komisji otrzymaliśmy ten załącznik. Gdyby od razu był ten załącznik to tekst projektu uchwały 
byłby do przyjęcia. Natomiast to zostało poprawione i to bardziej logicznie i chcę, żeby Pani Kierownik 
powiedziała o zmianach. Różne wydatki na rzecz osób fizycznych było 30 tys. zł a jest 27.600 zł , czyli 
spadek o 3.400 zł.   
Małgorzata Kuchejda  – poinformowała, że zostały usunięte usługi za telefon komórkowy i w ten sposób 
daje to nam kwotę 900 zł. 
 
Przewodniczy Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XX/172/16 
o zmianie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profi laktyki i Rozwi ązywania 

 Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkoman ii na rok 2016 
 

7/ Przewodnicz ący Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany okresów użytkowania 
wieczystego gruntów stanowiących własność Gminy Bystrzyca Kłodzka i będących w użytkowaniu 
wieczystym Pana Jerzego Kozłowskiego. 
Burmistrz  – poinformowała, że projekt uchwały jest na wniosek osoby fizycznej. W związku z tym, że ta 
osoba jest właścicielem dwóch działek, które są w użytkowaniu wieczystym kupionych od różnych 
właścicieli, bo jedną od osoby fizycznej a drugą od gminy i te działki miały różny czas użytkowania 
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wieczystego jedna do roku 2067 a druga do 2073. W związku z tym, że są problemy z uregulowaniem 
przez tego Pana spraw formalno-prawnych, bo chodzi tu o budynek użytkowo-mieszkalny, dlatego jest 
prośba, aby móc w tych księgach wieczystych to wszystko ujednolicić i skrócić czas tego użytkowania 
wieczystego do tej działki, która ma ten krótszy czas, a więc do roku 2067. Wszystko jest zgodne z 
prawem z tego względu, że użytkowanie wieczyste może być na max. 99 lat. A tutaj skracamy ten czas 
o 6 lat dla tej jednej działki. Zatem wszystko jest zgodne z prawem. 
Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 27 stycznia 2016 
r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany okresów użytkowania 
wieczystego gruntów stanowiących własność Gminy Bystrzyca Kłodzka i będących w użytkowaniu 
wieczystym Pana Jerzego Kozłowskiego (14 za, jednogłośnie). 
Mieczysław Kami ński  – pyta, czy tam jest wpisana ulica Polna?  Mówi, że wie jak położony jest ten 
budynek i wie, że tam jest trzech lub czterech właścicieli. Maśnica wybudował, to była jego własność, 
później przekazał córce, która była żoną Pana Kozłowskiego, później oni się rozwiedli, a ona wyjechała 
do Wrocławia. Później pan Maśnica sprzedał część swojej działki Panu Huberowi. Pani Burmistrz 
powiedziała nam, że to są osobne działki, ale mi się wierzyć nie chce. To jest niemożliwe, żeby tam była 
osobna działka Pana Kozłowskiego, osobna działka Pana Maśnicy a osobna działka Pana Hubera. 
Burmistrz  – zwróciła uwagę Panu Kamińskiemu, że to nie w tym jest rzecz. Proszę zwrócić uwagę też 
na tytuł projektu uchwały w sprawie zmiany okresów użytkowania wieczystego gruntów stanowiących 
własność Gminy Bystrzyca Kłodzka i będących w użytkowaniu wieczystym. Na pana wniosek zostało 
sprawdzone, że właścicielem jest Pan Kozłowski. W przeciwnym razie, gdyby byli współwłaściciele to 
musiałoby być więcej podpisów.   
    
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się 
podjęła:  

 
Uchwał ę Nr XX/173/16 

w sprawie zmiany okresów u żytkowania wieczystego gruntów stanowi ących własno ść Gminy 
Bystrzyca Kłodzka i b ędących w u żytkowaniu wieczystym Pana Jerzego Kozłowskiego 

 
8/ Przewodnicz ący Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 
Burmistrz  – poinformowała, że na Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy w listopadzie 2015 r. 
zaopiniowaliście Państwo pozytywnie wniosek Pani Jadwigi Sedelnikow z Zalesia, aby te działki 
wydzierżawić jej bez przetargowo na okres dłuższy niż 3 lata.   
Władysława Płoch  – poinformowała, że Komisja Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy na posiedzeniu  
w dniu 28 stycznia 2016 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie wyrażenia 
zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. (5 za, 
jednogłośnie). 
  
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XX/174/16 
w sprawie wyra żenia zgody na odst ąpienie od obowi ązku przetargowego 

 trybu zawarcia umowy dzier żawy 
 

9/ Przewodnicz ący Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów 
uwzględnianych w postępowaniu rekrutacyjnym do szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych 
przez Gminę Bystrzyca Kłodzka oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych 
kryteriów. 
Burmistrz  – poinformowała, że w 2014 roku weszła nowelizacja ustawy o systemie oświaty, gdzie 
zostały nam przedstawione jednolite zasady rekrutacji dzieci do przedszkoli, szkół podstawowych i 
gimnazjów. Natomiast zobowiązywała nas ta ustawa do tego, aby uwzględnić dodatkowe kryteria w 
momencie, kiedy kryteria ustawowe np. niepełnosprawność dziecka czy rodzica się równoważą. Ustawa 
nakłada na nas obowiązek posługiwania się jeszcze innymi kryteriami w tym przypadku, dlatego też 
proponujemy te dodatkowe kryteria takie jak czy dziecko posiada rodzeństwo w danej szkole, czy 
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rodzice pracują w danej miejscowości, czy mają w danej miejscowości rodzinę, która pomaga im w 
odbieraniu dzieci ze szkoły czy przedszkola. I za te kryteria uchwała przewiduje dodatkowe punkty. 
Agnieszka J ędrak  – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu  w dniu 26 
stycznia 2016 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie określenia kryteriów 
uwzględnianych w postępowaniu rekrutacyjnym do szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych 
przez Gminę Bystrzyca Kłodzka oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych 
kryteriów. (11 za, jednogłośnie). 
Mieczysław Kami ński  – mówi, że ta uchwała w naszej Gminie będzie martwa, dlatego że u nas nie ma 
problemów z miejscami w szkołach podstawowych i gimnazjach, nie ma rywalizacji tak jak w dużych 
miastach. Z tego co wiem wszystkie szkoły przyjmują wszystkich chętnych od razu bo dzieci jest tak 
mało, ale ustawodawca nam nakazał ustalenie kryteriów dodatkowych, które wykraczają poza kryteria 
ustawowe i są obowiązkowe i są wprowadzone.  
Burmistrz  – odpowiedziała, że są problemy. Zanim zacznie się nabór w szkołach gmina ustala z 
dyrektorami ilość klas pierwszych, ile oddziałów pozwolimy  w danej szkole utworzyć. Staramy się to w 
taki sposób rozdzielać pomiędzy dwoma szkołami nr 1 i nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej, że raz proponujemy 
o jeden oddział więcej w szkole nr 1 a raz o jeden oddział więcej w szkole nr 2, żeby to mniej więcej było 
sprawiedliwe. 
Mieczysław Kami ński  – mówi, że przecież wiadomo, że Burmistrz zatwierdza i projekty organizacyjne 
dla szkół i tam jest rozpisane ile jest oddziałów, ile etatów itp. Ale u nas jest tak mało dzieci, że nie ma z 
tym żadnego problemu. Natomiast problem pojawi się 1 września br. z przedszkolakami. 
Burmistrz  – odpowiedziała, że problem może się pojawić z uczniami klas pierwszych w szkołach 
podstawowych, gdyż mogą być klasy o indywidualnym toku nauczania, bo jeżeli większość rodziców nie 
puści swoich dzieci 6-letnich do klas pierwszych to będziemy mieli duży problem. Jeżeli będzie reforma 
szkolnictwa to mamy problemy w szkołach podstawowych. Sale zostały zaadoptowane na zajęcia 
przyrodnicze i komputerowe a w związku z tym nie mamy miejsc w szkołach.  
  
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

 
Uchwał ę Nr XX/175/16 

w sprawie okre ślenia kryteriów uwzgl ędnianych w post ępowaniu rekrutacyjnym  
do szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych prze z Gminę Bystrzyca Kłodzka  

oraz okre ślenia dokumentów niezb ędnych do potwierdzenia tych kryteriów 
 
Przewodnicz ący Rady oddał głos Markowi Krytakowi sołtysowi  z Międzygórza, który zaprosił radnych 
i wszystkich obecnych gości na międzynarodowy zjazd na saniach rogatych w Międzygórzu, który 
odbędzie się 6 lutego br. Ponadto pan sołtys poinformował, że uczestniczył w konferencji w 
nadleśnictwie i jest zamiar, aby zrobić rewitalizację wodospadu w Międzygórzu, włącznie z tarasami 
widokowymi, windą dla niepełnosprawnych i z deptakiem. 
Burmistrz  – poinformowała, że projekt faktycznie jest zrobiony ale do dnia dzisiejszego jeszcze nie ma 
wszystkich zgód. Proszę zauważyć, że to jest i rezerwat i park krajobrazowy i obszary natury 2000 a 
ponadto to teren nadleśnictwa a nie gminy. Dopiero będzie nabór wniosków prawdopodobnie w III 
kwartale br. Projekt jest w granicach 1mln 700 tys. zł. Jeżeli uwzględnimy windy i inne rzeczy o których 
były rozmowy to koszt projektu wzrośnie do 2,5 mln zł. Chciano aby gmina była wykonawcą tego 
projektu. 95% można otrzymać ze środków unijnych, gmina zadeklarowała zakup koszy i ławek na 
deptak (5% koszt własny). Brak nam pracowników, gdyż mamy swoje własne projekty, a ten projekt musi 
wykonać nadleśnictwo. 
Mieczysław Kami ński  – mówi, że w latach 90 gmina z własnych środków musiała zabezpieczyć 
osuwającą się skałę pod wodospadem, gdyż groziła zawaleniem. Częściowo też wyremontowano 
wówczas ścieżki i oświetlenie. Ma Pani rację jeżeli to jest lasów to niech lasy robią. My możemy im 
pomóc, wspierać ich. Fontanna jest kupiona prywatna i czy nie można by było od prywatnego właściciela 
jej odkupić? 
Burmistrz  – mówi, że rozmawiała z prywatnymi właścicielami i chcą zrobić na tą chwilę swój własny 
projekt, żeby fontanna służyła im i ich gościom. Kiedy to będzie nie wiadomo. Deklarowałam chęć 
zawarcia porozumienia, że gmina wykona projekt i fontannę a Państwo użyczą gminie prądu, by to 
wykonać. A po pewnym czasie to oni by już przejęli, ale nie było takiej woli z ich strony. 
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10/ Przewodnicz ący Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 
określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz wysokości stypendiów sportowych, nagród i 
wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe. 
Burmistrz  – poinformowała, że po podjęciu tej uchwały otrzymaliśmy telefon, żeby pewne zapisy, które 
powtarzają się z innych ustaw albo regulują już je inne ustawy, zostały wykreślone, dlatego też został 
zmieniony § 7 i § 11. I jest prośba, aby je przyjąć. 
Agnieszka J ędrak  – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu  w dniu 26 
stycznia 2016 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej zmieniający uchwałę w sprawie 
określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz wysokości stypendiów sportowych, nagród i 
wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe. (9 za, przy 2 wstrzymujących się). 
Burmistrz  – zaproponowała, aby usunąć z projektu uchwały w § 11 pkt 1 i 2 i stworzyć jedno zdanie o 
następującym brzmieniu: ”Burmistrz Bystrzycy Kłodzkiej pozbawia nagrody i wyróżnienia za wyniki 
sportowe, w przypadku jeżeli zostały one przyznane w oparciu o nieprawdziwe dane”. Pkt 1 i 2 w tym 
paragrafie są niepotrzebne i zmienimy to. 
Dariusz Piotrowski – mówi, że na komisji rozmawiano na temat tej uchwały i ta uchwała jest tak 
zrobiona, że praktycznie nikt nie może dostać tego stypendium. Radny sprawdził już różne możliwości, 
kluby itd. i jest bardzo ciężko a to jest taka trochę martwa uchwała.  
Burmistrz  – powiedziała, że gdy będą pieniądze to osoby na pewno dostaną. 
Mieczysław Kami ński  – mówi, że faktycznie to jest martwa uchwała z tego co wiemy. Żadna  osoba z 
Bystrzycy Kłodzkiej żaden zawodnik ani trener nie otrzymał takiego stypendium. Gmina w zależności od 
kadencji dowartościowuje tych sportowców daje nagrody rzeczowe, dyplomy, organizuje i finansuje 
spotkania. Możemy się zastanowić nad taką uchwałą, która by pozwoliła wyróżnić naszych sportowców 
z poziomu gminnego, co wyróżniają się w gminie a wyższego poziomu nie mają. Zmiana tej uchwały to 
jest ten jeden zapis § 7 ust. 1 pkt 3 znika zapis o przestępstwie i § 11 zgodnie z autopoprawką pani 
Burmistrz będzie brzmiał: ”Burmistrz Bystrzycy Kłodzkiej pozbawia nagrody i wyróżnienia za wyniki 
sportowe, w przypadku jeżeli zostały one przyznane w oparciu o nieprawdziwe dane” i tu znika zapis o 
przestępstwie. 
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się 
podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XX/176/16 
zmieniaj ącą uchwał ę w sprawie okre ślenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz 
wysoko ści stypendiów sportowych, nagród i wyró żnień za osi ągni ęte wyniki sportowe 

 
11/ Przewodnicz ący Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z 
urządzeń do ćwiczeń Street Workout zlokalizowanego na terenie Osiedla Szkolnego w Bystrzycy 
Kłodzkiej. 
Burmistrz  – poinformowała, że tu jest ten sam przypadek. Po uchwaleniu regulaminu korzystania z 
urządzeń do ćwiczeń Street Workout okazało się, że zamieściliśmy mnóstwo zapisów,  które regulują 
inne ustawy. Druga tablica będzie dla administratora, bo zapis taki że funkcję administratora pełni Gmina 
Bystrzyca Kłodzka nie może być i w regulaminie między innymi on też jest wykreślony. To że z urządzeń 
nie mogą korzystać kobiety ciężarne czy osoby pod wpływem alkoholu to też jest regulowane przez inne 
ustawy. Ta wersja aktualnie przedstawiona jest zgodna z wolą naszego organu nadzoru. 
Agnieszka J ędrak  – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu  w dniu 26 
stycznia 2016 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie regulaminu 
korzystania z urządzeń do ćwiczeń Street Workout zlokalizowanego na terenie Osiedla Szkolnego w 
Bystrzycy Kłodzkiej. (10 za, przy 1 wstrzymującym się). 
Mieczysław Kami ński  – mówi, że nie może się za bardzo z tym zgodzić. Ten pierwszy regulamin 
korzystania był bardzo prawidłowy i rozbudowany. Znika tu 4 pkt. Funkcja administratora - ja nie 
rozumiem jakie mogą to być zastrzeżenia prawne, ale tak sobie życzy organ nadzoru w Urzędzie 
Wojewódzkim. Następny zapis, który został wyrzucony, że ryzyko związane z amatorskim uprawianiem 
sportu ponosi uprawiający. To dla nas dla gminy jest duże zabezpieczenie. W przypadku wypadku 
osoba będzie żądała odszkodowania od gminy. Gmina musi być ubezpieczona. Przy takim zapisie 
moglibyśmy się w sądzie wybronić, ale nie ma takiego zapisu i trzeba będzie płacić odszkodowanie 
nawet z tego ubezpieczenia. Za ewentualne wypadki, które mogą się zdarzyć podczas ćwiczeń 
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wyłączną odpowiedzialność ponosi użytkownik urządzenia. 
Burmistrz  – przypomniała, że  funkcja administratora nie może być w regulaminie ale trzeba dać drugą 
tablicę informującą o tym, kto jest administratorem i taka tablica będzie się musiała pojawić. W 
regulaminie nie może to występować. Jeżeli nie zmienimy zapisów uchwała zostanie oddana do sądu. 
Dariusz Piotrowski – mówi, że my się wybronimy z tego. Tym sposobem musielibyśmy wszystkie 
urządzenia pozamykać. To samo dotyczy placów zabaw itd. My mamy tylko dbać o to ażeby te 
urządzenia funkcjonowały, ażeby nie było tam jakiś niedociągnięć. Po otwarciu workoutu po kilku dniach 
jeszcze sami dokręcaliśmy śruby w urządzeniach. To jest na bieżąco monitorowane. 
  
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XX/177/16 
w sprawie regulaminu korzystania z urz ądzeń do ćwiczeń Street Workout zlokalizowanego na 

terenie Osiedla Szkolnego w Bystrzycy Kłodzkiej 
 

12/ Przewodnicz ący Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia pomiędzy Miastem Usti nad Orlici (Republika Czeska) a Gminą Bystrzyca 
Kłodzka (Rzeczpospolita Polska). 
Burmistrz  – poinformowała, że Gmina to porozumienie podpisała. Natomiast prawdopodobnie będzie 
potrzebna uchwała Rady Miejskiej, gdyż te projekty będą składane już w lutym br. a sesja jest 
przewidziana na koniec lutego stąd prośba, aby podjąć tą uchwałę. To jest jeden z warunków aby 
wniosek przeszedł kontrolę formalną i merytoryczną. 
Agnieszka J ędrak  – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu  w dniu 26 
stycznia 2016 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia pomiędzy Miastem Usti nad Orlici (Republika Czeska) a Gminą Bystrzyca 
Kłodzka (Rzeczpospolita Polska). (11 za, jednogłośnie). 
Mieczysław Kami ński  – mówi, że każdą taką uchwałę powinniśmy podejmować. Nie wiem czy 
wystarczy podpisanie porozumienia pomiędzy Burmistrzem a Starostą Miasta. Do podziału jest 81 mln 
783 tys. euro. Chętnych do podziału będzie wielu, nie będzie porozumienia nie będzie pieniędzy. Jest to 
program INTERREG 5A Republika Czeska. Z porozumienia nie mogę wyczytać informacji na jakie cele 
możemy pozyskać środki finansowe. Proszę poprawić błąd w porozumieniu na początku w imieniu 
którego występuje Renata Surma Lucyna. Zmieniła Pani nazwisko i nazywa się Pani Surma Lucyna.  
Proszę to poprawić na Renata Lucyna Surma. 
Burmistrz  – mówi, że projekty do których składamy jasno określają co może być kosztem 
kwalifikowanym. Nie wiadomo jaki procent dofinansowania otrzymamy na te wnioski, bo jeżeli 
dostaniemy 50 % to wiadomo, że nie może to być podatek finansowany z tego przedsięwzięcia, nie 
mogą być pewne usługi natomiast może być finansowany transport naszych domków na plac 
rekreacyjny, załoga sprzątająca plac w trakcie i po, występ gwiazdy wieczoru. Na tą chwilę nic więcej nie 
da się zaplanować. W momencie kiedy dostaniemy informację że projekt dostanie pieniądze i 
zobaczymy ile dostał pieniędzy to wtedy przyporządkujemy te wydatki kwalifikowane do tej kwoty którą 
ewentualnie otrzymamy.  
Mieczysław Kami ński  – mówi, że z porozumienia wynika, że większe prawa i obowiązki będzie miał 
partner wiodący. 
Burmistrz  – odpowiedziała, że po stronie partnera wiodącego stoi praktycznie wszystko, wszystkie 
obowiązki, dlatego mamy mniej. Mamy dostarczyć informację co, gdzie i za ile kupiliśmy i ewentualnie 
dostarczyć kopie faktur.  
 
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności  15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XX/178/16 
w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie porozumienia pomi ędzy Miastem Usti nad Orlici 

(Republika Czeska) a Gmin ą Bystrzyca Kłodzka (Rzeczpospolita Polska) 
 

13/ Przewodnicz ący Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie planów pracy komisji 
stałych rady miejskiej na rok 2016. 
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Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 27 stycznia 2016 
r. przyjęła  plan pracy Komisji Budżetu i Finansów na rok 2016, z zastrzeżeniem aby w miesiącu maju 
dodać pkt 2 o następującej treści: Wizja lokalna lasów gminnych z Komisją Rolnictwa i 
Zagospodarowania Gminy (12 za, jednogłośnie). 
Agnieszka J ędrak  – poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu  w dniu 26 
stycznia 2016 r. przyjęła plan pracy Komisji Edukacji, Kultury i Sportu na rok 2016 (13 za, jednogłośnie). 
Władysława Płoch  – poinformowała, że Komisja Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy na posiedzeniu  
w dniu 28 stycznia 2016 r. przyjęła plan pracy Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy na rok 
2016, z zastrzeżeniem aby w miesiącu maju zmienić zapis w pkt 2 na brzmienie: Wizja lokalna lasów 
gminnych z Komisją Budżetu i Finansów (5 za, jednogłośnie). 
Urszula Kular  - poinformowała że Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 11 grudnia 2015 r. przyjęła 
plan kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2016 z uwzględnieniem w miesiącu luty kontroli Biblioteki 
Publicznej i Muzeum Filumenistycznego (10 za, jednogłośnie). 
Mieczysław Kami ński – mówi, że przyjmujemy plany pracy komisji a nie mamy planu pracy Rady 
Miejskiej. 
Burmistrz  – poinformowała, że to jest tradycja, że nie można przyjąć planu pracy Rady Miejskiej nie 
wiedząc jakie będą tematy wiodące poszczególnych komisji. To się wydaje logiczne. W miesiącu lutym 
będzie przedstawiony projekt planu pracy Rady Miejskiej. 
  
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XX/179/16 
w sprawie planów pracy komisji stałych rady miejski ej na rok 2016 

 
 

14/ Przewodnicz ący Rady  – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju 
Gminy Bystrzyca Kłodzka na lata 2016-2021. 
Burmistrz  – poinformowała, że dotychczasowa strategia zakończyła swoje obowiązywanie na koniec  
2015. Zaczął się nowy proces naboru wniosków, gdzie nieodłącznym dokumentem powinna być 
strategia. Pisząc strategię staraliśmy się wkomponować w nią wszystkie te sprawy, o które ewentualnie 
będziemy aplikować tj. budowa delfinka, remont basenu itp. rzeczy. Proszę pamiętać, że strategia jest 
dokumentem, który żyje. Mam tą świadomość, że nie jest to doskonały dokument. Niemniej pragnę 
podziękować tym wszystkim, którzy się nią zajęli, bo proszę zauważyć, że tego zadania nie zlecaliśmy 
jakiejś firmie specjalistycznej z zewnętrz. Zwłaszcza pragnę podziękować Wydziałowi Przedsiębiorczości  
i Rozwoju Lokalnego za to, że złożyli zebrane materiały w jedną całość. Zwłaszcza Pani Monice Pyrcz-
Jurczyk Kierownikowi Wydziału. To zostało zrobione własnym sumptem przez pracowników i instytucje 
podległe gminie. Do strategii jest potrzebna opinia RDOS-iu i Sanepidu, kopie tych dokumentów 
Państwo otrzymaliście. Pierwszy wniosek ma być złożony do 5 lutego br. Strategia nie jest dokumentem 
doskonałym, aczkolwiek każdy starał się, aby to było jak najlepiej napisane. Strategia ma określoną 
ramę czasu i wpisując bardzo wiele byłby to tzw. koncert życzeń z zapytaniem czy gminie uda się go 
wykonać w tak krótkim czasie. Rok 2021 to raptem 6 lat. Pragnę też podziękować Pani Beacie Hucaluk-
Szpanier Zastępcy Burmistrza za wkład pracy w strategię. Pojawił się problem gdyż wnioski złożone 
przez Pana Dariusza Piotrowskiego do strategii  nie zostały uwzględnione. Pierwszy raz widziałam je 
dwa dni temu. W poniedziałek Pan Lucjan Morajda złożył dodatkowy wniosek do strategii, żeby w 
Międzygórzu zrobić centrum sportu. Niedługo będziemy zmieniać tę strategię, gdyż ona musi być 
monitorowana i musi żyć. Do zmiany potrzebna będzie znowu opinia RDOS-iu   i Sanepidu. Dlatego 
obiecuję uwzględnić przy zmianie strategii wnioski Pana Dariusza Piotrowskiego. Szkoda, że te wnioski 
nie zostały złożone na piśmie, bo tak gdzieś umknęły i do gminy nie dotarły. Jeden z wniosków dotyczył 
organizacji spotkania z przedstawicielami uzdrowiska, aby bardziej wyeksponować uzdrowisko. Nie 
czytając tego wniosku, zrobiliśmy to. Jesteśmy w stałym kontakcie z władzami uzdrowiska zarówno w 
Długopolu Zdroju, jak i w Lądku Zdroju. W informacji Burmistrza jest wzmianka o spotkaniu z Panią, 
która wykonuje „ryneczek” dla Długopola Zdroju i dokumentację na świetlicę w Ponikwie. Ważną rzeczą 
jest wykonanie kanalizacji w Długopolu Zdroju, bo do tej pory uzdrowisko stało na szambach. W tym 
roku zostanie ono całkowicie przyłączone do kanalizacji, wszystko zależy już tylko od mieszkańców. 
Ponadto rewitalizacja parku to wszystko sprawia, że uzdrowisko zmienia swoje oblicze. Spotkanie z 
Wicemarszałkiem Jerzym Michalakiem. Uzdrowisko w chwili obecnej jest własnością marszałka a 



11 

 

wyprowadzenie tirów z uzdrowiska, też przyczyni się do tego, że będzie się mówiło inaczej. Natomiast 
pozostaje kwestia opalania tzw. opałem tradycyjnym nieruchomości w Długopolu Zdroju. Z tym, także 
będziemy musieli sobie poradzić i współpracować z gazownictwem, by tą inwestycję doprowadzić do 
skutku i zażegnać ten problem w uzdrowisku. 
Janusz Gałan  – poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 27 stycznia 2016 
r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy 
Bystrzyca Kłodzka na lata 2016-2021 (12 za, przy 2 głosach wstrzymujących się). 
Mieczysław Kami ński – mówi, że strategia rozwoju gminy powinna być debatowana przez radnych na 2 
lub 3 sesjach, na kilku komisjach. Jest to jeden z podstawowych narzędzi i wytycza strategię na lata 
następne. Natomiast my mamy strategię opracowaną przez panie z Wydziału Przedsiębiorczości, z 
Panią Kierownik i Panią Wiceburmistrz i ona znacznie się zmieniła od listopada 2015 r. do stycznia 2016 
r. Dla mnie to tak wygląda, jakby niektóre wydziały z umig i kierownicy chcieli się pochwalić i powpisywali 
tam różne rzeczy dodatkowe. W pierwszej wersji nie było CIS-u, nie było Domu Samopomocy itd. Mam 
tu wszystko zaznaczone i dokładnie wszystko przeanalizowałem. Tu jest rozwinięcie tego. Niektórych 
informacji brakowało np. o samym mieście Bystrzyca Kłodzka, było za mało i to zostało uzupełnione. Na 
spotkaniu proponowałem aby uzdrowisko Długopole Zdrój i Międzygórze zostały osobno zrobione, bo 
zasługują na to. Można było zrobić mocne i słabe strony, szanse i zagrożenia. Tu jest Uzdrowisko bez 
tego. Uwag można mieć tu tysiące. Z kultury zniknęły wszystkie słabe strony i zagrożenia. Było ich 
kilkadziesiąt a zostało 3. Cudów nie ma od listopada do stycznia. Zniknęły także zapisy, które były 
bardzo dobre. To co Pani Burmistrz mówiła o trasach narciarskich i zjazdowych było wpisane, a teraz 
jest skreślone. Nie wiem dlaczego. Można się zastanawiać. Na spotkaniu w listopadzie zgłosiłem kilka 
wniosków i część została uwzględniona. Wpisano, że preferuje się rozwój rolnictwa górskiego                           
i podgórskiego. Strategia jest narzędziem, które będzie stale zmieniane i powtarzane i tworzone. Trzeba 
też docenić pracę twórców tej strategii, ponieważ wykonali dużą pracę. Mi osobiście strategię robiła 
Akademia Ekonomiczna z Wrocławia. Syn profesora Kalety był szefem tego zespołu. To ta strategia była 
gorsza niż ta. Mam szereg pomysłów i uwag, ale będę je na bieżąco zgłaszał i skoro jest potrzebna, to 
będę głosował za. 
Burmistrz –  powiedziała, że w 2000 r. strategia  kosztowała 45.000 zł, dzisiaj koszt zlecenia takiej 
strategii byłby większy. Dlatego musimy podziękować wszystkim, którzy przyczynili się do jej powstania. 
  
Przewodnicz ący Rady  przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 12 radnych, w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwał ę Nr XX/180/16 
w sprawie przyj ęcia Strategii Rozwoju Gminy Bystrzyca Kłodzka na la ta 2016-2021 

 
 

  Ad. 4.   Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji rady.  
 
Przewodnicz ący Rady  zaproponował przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady odbytej w dniu 16 grudnia 
2015 r. 
Dariusz Piotrowski – pytał, kiedy będzie na BIP-ie ogłoszony protokół z miesiąca października               
listopada 2015 r.? Prosił o przesyłanie protokołów pocztą elektroniczną na prywatną skrzynkę. 
Mieczysław Kami ński – przypomniał, że w zmienionym statucie gminy jest zapis, że na BIP-ie będzie 
dostępny także zapis audio z sesji rady miejskiej a nadal tego zapisu nie ma. 
Burmistrz –  powiedziała, że z uwagi na trudności w odczytaniu zapisów audio nie są one udostępnione, 
być może konieczny będzie zakup odpowiedniego sprzętu do tego celu. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał protokół pod głosowanie. 
  
Rada w obecności 12 radnych, w głosowaniu jawnym, 11 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się  
przyjęła protokół z XIX  sesji Rady Miejskiej z dnia 16 grudnia 2015 r. 
 
Ad. 5. Informacje Burmistrza.   

1/ 04.01.2016 r. - spotkanie z ZSO w sprawie „Biegu Wyklętych” oraz wizja w terenie – dot. możliwości 
zagospodarowania wjazdu do Bystrzycy Kłodzkiej od strony Kłodzka i parku przy ZUS-ie. 
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2/ 07.01.2016 r. - spotkanie z p. Leszkiem Jóźwiakowskim w sprawie możliwości zlokalizowania Fabryki 
Mebli w Bystrzycy Kłodzkiej oraz wizja w Sokołówce w sprawie remontu drogi gminnej do Ojców 
Sercanów. 
3/ 08.01.2016 r. - posiedzenie Zarządu Gminnego OSP i podjęcie decyzji o wycofaniu OSP 
Międzygórze, z powodu braku druhów ochotników. 
4/ 10.01.2016 r. - WOŚP w Bystrzycy Kłodzkiej. 
5/ 11.01.2016 r. - posiedzenie Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego w spr. braku wody w 
niektórych miejscowościach naszej Gminy. 
6/ 12.01.2016 r. - spotkanie z p. Kaczmarczykiem Prezesem Sp. z o.o. TESSA w sprawie umorzenia 
zaległego podatku. Sprawa skierowana została do Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej. 
7/ 13.01.2016 r. - spotkanie z Naczelnik Ochrony Środowiska w Dolnośląskim Urzędzie Wojewódzkim            
p. Marzeną Polakowską, w sprawie decyzji środowiskowej dot. budowy obwodnicy do Mondi.  
8/ 16.01.2016 r. - spotkanie z p. Agnieszką Holland i pobranie „odlewu” jej twarzy do „Alei Gwiazd”.  
9/ 18.01.2016 r. - wizyta u Księdza Biskupa Ignacego Deca wspólnie z Księdzem Dziekanem Stefanem 
Smoterem i Księdzem Proboszczem Marianem Procherą, w sprawie zaproszenia na XIX Tradycje 
Wielkanocne do Wilkanowa oraz na Dzień Św. Floriana w Bystrzycy Kłodzkiej. 
10/ 19.01.2016 r. - spotkanie z partnerem z Usti N/Orlicą i podpisanie wspólnych projektów dot. 
dofinansowania Dnia Św. Floriana, Dnia Strażaka, Dożynek oraz współpracy z SP Nr 1 w Bystrzycy 
Kłodzkiej. 
11/ 21.01.2016 r. - spotkanie z Architekt p. Małgorzatą Krajnik w sprawie dokumentacji na budowę WDK 
w Idzikowie i zagospodarowania „Rynku” w Długopolu – Zdroju oraz wizyta Wicemarszałka 
Województwa Dolnośląskiego p. Jerzego Michalaka w Bystrzycy Kłodzkiej w sprawie dofinansowania 
budowy wiaduktu i obwodnicy do Mondi. 
12/ 23.01.2016 r. - udział w studniówce 2016 r. w ZSO w Bystrzycy Kłodzkiej. 
13/ 24.01.2016 r. - koncert Cegiełka dla Doroty i Krzysztofa Komornickich. 
14/ 25.01.2016 r. - udział w spotkaniu Liderów PROW 2007-2013 w Agencji Restrukturyzacji                             
i Modernizacji Rolnictwa w Warszawie z Wiceministrem Rolnictwa  p. Ryszardem Zarudzkim oraz 
Prezesem ARiMR p. Jarosławem Obajtkiem. 
15/ 27.01.2016 r. - spotkanie z p. Justyną Bujak Wicedyrektorem Rozwoju Infrastruktury w sprawie 
„Schetynówek”. 
 16/ Gospodarka lokalowa: 
- lokale użytkowe przejęte: 1, wytypowane do przetargu: 1; przeznaczone do sprzedaży: 0, 
- lokale użytkowe oddane w najem: w drodze przetargu - 2, w drodze rokowań – 2, 
- pozyskane mieszkania: 3, 
- przydzielone mieszkania: 0, po zakończonym remoncie kapitalnym-1, do remontu kapitalnego – 1, 
- zamiany mieszkań: 
• wzajemne (pomiędzy najemcami) – 0, 
•  urzędu (eksmisja) – 0. 
17/ Gospodarka mieniem gminnym: 
- sprzedaż lokali (ilość zawartych aktów notarialnych): 6 
• lokale mieszkalne: 6, budynki (budowle): 0,  
• lokale użytkowe: 0,  
• nieruchomości niezabudowane: grunty rolne – 0, działki budowlane – 0, zamiana – 0,   
• nieruchomości zabudowane –0, 
- nabyte nieruchomości gruntowe – 0, 
- dzierżawa gruntów rolnych: 29, w tym: grunty rolne: nowe –10, przedłużenia –2; ogródki przydomowe: 
nowe  – 11, przedłużenia  – 3; grunty pod garaże: nowe - 0, przedłużenia - 0; lokale użytkowe mieszkalne: 
nowe: 0; grunty pod parking: nowe-0; grunty pod reklamy: nowe- 0, grunty pod kontenery: nowe-1, 
przedłużenia- 0, stanowiska handlowe: nowe-0, przedłużenia-0. 
- nieruchomości zabudowane aport na rzecz spółki –1, 
- nabycie nieruchomości- 0. 
18/ Wydane Zarządzenia Burmistrza: 24 
19/ zgony: 18 
20/ urodzenia: 6  
 
Burmistrz uzupełniła w/w informację o spotkanie z mieszkańcami Długopola Dolnego w sprawie 
przyłączy wody. Poinformowała także, że ma nadzieję, że wizyta wicemarszałka Jerzego Michalaka                 
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w sprawie dofinansowania budowy wiaduktu i obwodnicy do Mondi spowoduje, że powiat dopilnuje 
dokumentacji tej drogi. Z uwagi na fakt, że projektant sam wypełnia kartę środowiskową Burmistrz 
poinformowała o tej sytuacji Starostę w Kłodzku i ma nadzieję, że to zakończy postępowanie w RDOŚ i 
zostanie wydana pozytywna opinia. Marszałek zapewnił, że jeżeli pojawią się możliwości to powiadomi 
Gminę Bystrzyca Kłodzka, aby w pierwszej kolejności złożyć wniosek na wykonanie wiaduktu a później 
na wykonanie drogi do Mondi. Z uwagi na brak wody w tym, także na ujęciach w sieci (Piotrowice, Nowy 
Waliszów), odbyło się posiedzenie zespołu zarządzania kryzysowego. Gminy nie stać, by przy takiej 
rozproszonej zabudowie i wielkości gminy do każdego gospodarstwa doprowadzić sieć wodociągową. 
Dariusz Piotrowski –  spytał, kiedy rozpoczną się prace przy wiadukcie. 
Burmistrz – odpowiedziała, że jeżeli Urząd Marszałkowski zrobi nabór w III kwartale tego roku to jest 
szansa, aby w tym roku podpisać umowę i wyłonić wykonawcę, ale to zadanie powiatu, a jeżeli nabór 
będzie później to wszystko będzie w następnym roku. 
Dariusz Piotrowski –  prosił o wyjaśnienie informacji na temat wizji w terenie – dot. możliwości 
zagospodarowania wjazdu do Bystrzycy Kłodzkiej od strony Kłodzka i parku przy ZUS-ie ponadto o 
informację na temat spotkania z p. Leszkiem Jóźwiakowskim w sprawie możliwości zlokalizowania 
Fabryki Mebli w Bystrzycy Kłodzkiej oraz w sprawie zagospodarowania „Rynku” w Długopolu – Zdroju. 
Gdzie się znajduje „rynek”? Czy projekt siłowni zewnętrznej jest gotowy na Osiedle Szkolne oraz Stare 
Osiedle i czy czekamy tylko na nabór wniosków? 

Burmistrz – odpowiedziała, że wjazd do Bystrzycy to wizytówka naszego miasta. Z uwagi na położenie 
chodników przy pasie drogowym jest szansa, że wskutek porozumienia wykona je Dolnośląska Służba 
Dróg i Kolei. W 2016 r. lub 2017 gmina wykona dokumentację a w 2018 roku zrealizuje tą koncepcję. 
Pan Leszek Jóźwiakowski jest z okolic Kępna, prowadzi fabrykę mebli i ma problemy z ludźmi. Chciałby 
w Bystrzycy Kłodzkiej utworzyć fabrykę mebli. Burmistrz planuje ponowne spotkanie w II kwartale br. i 
liczy, że wiosną 2017 r. obszar podstrefy będzie już zwodociągowany i skanalizowany. Za punktem 
aptecznym w Długopolu Zdroju jest gminna działka i tu chcemy zrobić „rynek”, w tej chwili jest tam plac 
zabaw dla dzieci. Obecnie zleciliśmy wykonanie dokumentacji. Musimy jeszcze pozyskać odrobinę 
gruntu od Uzdrowiska, aby wykonać wszystko co jest zaplanowane (zegar kwiatowy, odpowiednie 
domki, ścieżki, ławki, kosze, siłownie zewnętrzną, plac do zabaw). Wnioski na siłownię zewnętrzną na 
Osiedle Szkolne oraz Stare Osiedle zostały złożone, ale nie zostały uznane. Jeżeli tylko pojawi się nowy 
nabór to te wnioski zostaną ponownie złożone. 
Mieczysław Kami ński  – poprosił o wyjaśnienie zapisu: „podjęcie decyzji o wycofaniu OSP Międzygórze, 
z powodu braku druhów ochotników”. 
Burmistrz – odpowiedziała, że wycofano dwóch druhów ochotników z grupy OSP Międzygórze, bo jest 
to jednostka, która należy do sytemu ratownictwa. W chwili obecnej procedura została rozpoczęta                      
i nadal trwa. Od tej chwili Międzygórze nie uczestniczy w żadnej akcji. 
Mieczysław Kami ński  – zapytał czy spotkanie z p. Justyną Bujak Wicedyrektorem Rozwoju 
Infrastruktury w sprawie „Schetynówek” odbyło się w Warszawie? 
Burmistrz – odpowiedziała, że spotkanie miało miejsce w Dolnośląskim Urzędzie Wojewódzkim we 
Wrocławiu. 65 dużych wniosków na kwoty od 2 do 9 mln zł przeszło kontrolę formalną. Żaden z 
wniosków, który miał poniżej 2 mln zł nie otrzymał akceptacji. Są jednak oszczędności w granicach 20-
30 % więc jest szansa, że nasza inwestycja ok. 630 – 640 tys. otrzyma dofinansowanie w wysokości 
50% a więc ok. 320 tys. zł. 
 
Ad. 6. Zapytania radnych.   
Brak zapytań radnych. 
 

  Ad. 7.  Informacje Przewodnicz ącego Rady.  
 Przewodnicz ący Rady  - poinformował, że do Biura Rady wpłynęły następujące pisma. Pierwsze pismo 
wystosował Komisariat Policji w Bystrzycy Kłodzkiej w sprawie opracowania mapy zagrożeń 
występujących na terenie miasta i gminy Bystrzyca Kłodzka. O tej sprawie poinformował Państwa 
komendant Krzysztof Jurczyk. Przewodnicz ący Rady  - poinformował, że kolejne pismo wpłynęło od 
wspólnoty mieszkaniowej przy ul. Osiedlowej 13 i 15 w Bystrzycy Kłodzkiej, której mieszkańcy zwracają 
bez załatwienia fakturę VAT nr 21 z 20 stycznia 2016 r. dotycząca kosztów eksploatacji i utrzymania 
hydroforni. Przewodnicz ący Rady  - poinformował, że kolejne pismo dotyczy postanowienia Kolegium 
Odwoławczego w Wałbrzychu z dnia 15 stycznia 2016 r. (SKO 4181/1/2016) w sprawie zażalenia Jana 
Grabowskiego na bezczynność Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej w przedmiocie wszczęcia postępowania 
w sprawie grobowca po zmarłym Ryszardzie Grabowskim. Przewodnicz ący Rady  - poinformował, że 
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następne pismo to wyciąg z protokołu zebrania wsi Długopole Dolne z dnia 01.02.2016 r. w sprawie 
podłączenia mieszkańców Długopola Dolnego do sieci kanalizacyjnej. Przewodnicz ący Rady  - 
poinformował, że ostatnie pismo wpłynęło od Pana Wiesława Pojaska z Domaszkowa z prośbą o pomoc 
i zostanie arbitrem w celu rozstrzygnięcia sporu. 

 Burmistrz – poinformowała, że odmówiła udziału w tej sprawie, podobnie jak Pani Małgorzata Kuchejda 
i Przewodniczący Rady. Jakby nie rozstrzygnąć tej sprawy to zawsze będzie któraś strona 
poszkodowana. Sprawa jest trudna i wymaga dużego zaangażowania. Z kolei sprawa Pana 
Grabowskiego będzie rozpatrywana przez Komisję Rewizyjną. Sprawa nie dotyczy gminy a rozliczeń 
Pana Grabowskiego z firmą „EDEN” a gmina nie może zwolnić Pana z opłat związanych z pochówkiem, 
bo na ten właśnie cel jest przyznawany  zasiłek. Sprawa podłączenia mieszkańców Długopola Dolnego 
do sieci kanalizacyjnej nie jest możliwa w ten sposób, żeby inwestorem sieci został ZWiK a poniesione 
koszty zostały rozłożone solidarnie dla wszystkich mieszkańców, ponieważ są różne odległości 
przyłączy od kilku metrów do ponad stu metrów. 

    
  Ad. 8.  Sprawy ró żne i wolne wnioski.  
Burmistrz – poprosiła o pozytywne zaopiniowanie dwóch spraw. Pierwsza sprawa dotyczy stworzenia 
albumu o Długopolu Zdroju przez Pana Macieja Piaseckiego, który złożył ofertę na ok. 9 tys. zł  na 500 
szt. albumu. Pieniądze byłyby z MGOK w ramach działań promocyjnych. Zaprosimy Pana Piaseckiego 
na Komisję Budżetu i Finansów, aby zaprezentował swoją ofertę. Druga sprawa dotyczy mieszkania 
przy ul. Krakowskiej 9/3, jego właścicielka dostała nakaz eksmisji z uwagi na znaczne zaległości w 
opłatach czynszowych, natomiast mieszka z córką, która ma małe dziecko. Burmistrz poprosiła radnych 
o wyrażenie zgody na umorzenie w całości powstałego zadłużenia w wysokości 19.108,32 zł, aby córka 
mogła zostać głównym najemcą tego mieszkania. Warunek jest taki, żeby córka mogła otrzymać 
dodatek mieszkaniowy w miesiącu lutym br. to musi do końca stycznia br. złożyć do OPS wniosek o ten 
dodatek.  
Przewodnicz ący Rady   w związku z tym, że nie było uwag poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza 
o umorzenie w całości powstałego zadłużenia w wysokości 19.108,32 zł p. E. Sawickiej za lokal 
mieszkalny położony przy ul. Karkowskiej 9/3 w Bystrzycy Kłodzkiej.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się 
przyjęła wniosek. 
Dariusz Piotrowski – poinformował, że na komisji został poruszony temat osady rycerskiej i 
wystawienia altanek gospodarczych na mały rynek i prosił o realizację tego zamierzenia.  
Burmistrz – przypomniała, że giełdę staroci przed ratuszem będzie miał Zespół Szkół 
Ogólnokształcących i Gimnazjum. Zaproponowała jednak by w czwartki z uwagi na organizowane 
kulturalne czwartki wystawić 2 lub 3 takie stoiska dla chętnych, którzy by chcieli coś sprzedać. 
Burmistrz – przypomniała, żeby wspólnie z radnymi stworzyć mapę zagrożeń dla miasta i gminy 
Bystrzyca Kłodzka. 
Dariusz Piotrowski -  wskazał na Osiedle Szkolne: droga wojewódzka, przejście na orlik, skrzyżowanie 
przy Banku Zachodnim (zbyt duża prędkość), sklep „Cygaretka”, restauracja Pana Czakowa, sklep 
monopolowy Pana Kruka, skate park, 
Jerzy Klajn -   wskazał na zbieg ulic Podmiejskiej, Przyjaciół i Międzyleśnej (rozboje, narkotyki i alkohol, 
zakłócanie ciszy nocnej), ulica Kościelna (sklep i schody – spożywanie alkoholu, zakłócanie ładu i 
porządku), 
Dariusz Krzemi ński -   wskazał na ulicę Kościelną, tam jest sklep monopolowy a nie restauracja, a stale 
jest tam spożywany alkohol, przy Kościele, 
Burmistrz – przypomniała, że zabranie koncesji na sprzedaż alkoholi nie jest proste, gdyż zawsze, gdy 
jest odwołanie od decyzji gminy Samorządowe Kolegium Odwoławcze uchyla taką decyzję.  
Marian Adamów – powiedział, że Automobil Klub Ziemi Kłodzkiej montuje cyfrowe ograniczenia 
prędkości. 
Burmistrz – odpowiedziała, że taki prędkościomierz jest zamontowany w Kłodzku, a w połowie lutego 
br. jak tylko zostanie wyprodukowany zostanie umieszczony w Bystrzycy Kłodzkiej, początkowo przez 3 
m-ce na próbę, a potem trzeba bedzie podpisać umowę i pokryć koszty jego eksploatacji. 
Dariusz Piotrowski –  wskazał, że jest po wstępnej rozmowie z Burmistrzem i takie ograniczenie będzie 
koło Banku Zachodniego i chciałby by było na osiedlu szkolnym przy przejściu na orlik.   
Mieczysław Kami ński -  wskazał na Plac Kościuszki – murek, ławka pod drzewem, schody i przejście z 
ul. Starobystrzyckiej na ul. Krakowską, schody z ul. Wojska Polskiego jak wchodzi się na ul. 
Kasztanową, wodospad nad Bystrzycą  (spożywanie alkoholu, zakłócanie ładu i porządku), 
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Artur Pokora -   wskazał na ul. Górną - podwyższenie (złe parkowanie), wjazd na Stare Osiedle 
samochodów ciężarowych  mimo ograniczeń, 
Burmistrz -   wskazała na aleję na Wyszki, stały monitoring od stacji PKP przez Mały Rynek, Plac 
Wolności, ul. Kościelna, Kościół i Plac Siemieradzkiego, zaplecze za apteką i tereny przy MGOK, przy 
Zespole Szkół  Ogólnokształcących i przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych, 
Leszek Stró ż -  wskazał na Łomnicę: droga wojewódzka, szkoła, kościół (zbyt duża prędkość), boisko 
sportowe (dopalacze), również chciałby ograniczenia prędkości, 
Danuta Koniuszek -   wskazała na Nowy Waliszów: park,  
Burmistrz -   wskazała na Stary Waliszów: park,  okolice cmentarza,  
Urszula Kular -   wskazała na Idzików: droga wojewódzka (zbyt duża prędkość), 
Emilia Idzi- Wa żgint -   wskazała na ul. Konopnicką (zbyt duża prędkość), sklep „ABC”, sklep „Lewiatan” 
(spożywanie alkoholu), 
Rafał Cymbalista -   wskazał na schody z ul. Wojska Polskiego w lewo na wysokości ul. 1-go Sierpnia, 
ul. Osiedlowa, ul. 1-go Sierpnia, ul. Leńskiego, (ograniczyć tonaż), 
Janusz Gałan  -  wskazał na cały odcinek drogi Długopole Zdrój (zbyt duża prędkość), również chciałby 
ograniczenia prędkości, 
Agnieszka J ędrak -   Gorzanów ul. Kłodzka - brak barierek na odcinku gminnym i powiatowym, od 
strony Krosnowic na ul. Kłodzką - brak znaku teren zabudowany i ograniczenia prędkości, ul. Bystrzycka 
oraz brak barierki przy posesji nr 13 i nr 14, Aleja Modrzewiowa - dzikie zwierzęta, 
Burmistrz -   wskazała na Pławnicę: droga wojewódzka i dom kultury (spożywanie alkoholu), droga 
wojewódzka od Bystrzycy (zbyt duża prędkość), Szklarka, Starkówek, Pokrzywno, droga wojewódzka,  
Mielnik - droga krajowa, Stary Waliszów, Bystrzyca Kłodzka, Wilkanów (zbyt duża prędkość), Bystrzyca 
Kłodzka: Góra Parkowa, droga wojewódzka – Niemojów, Mostowice, droga Spalona-Mostowice (zbyt 
duża prędkość), ul. Zamenhoffa. 
Jerzy Klajn -  wskazał na Górkę Mazurka (zakłócenia ładu i porządku publicznego), ul. Międzyleśna 
(zbyt duża prędkość). 
 
Ad. 9.  Zamkni ęcie obrad.    
Wobec wyczerpania porządku obrad i braku uwag złożonych na piśmie sekretarzowi – Przewodniczący 
podziękował sekretarzowi sesji za pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady 
dwudziestej sesji Rady Miejskiej VII kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej o godz. 1140. 
 

 
 

 

 


